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Protokół V/24 
z V Sesji IX Kadencji Rady Gminy Raczki  

odbytej w dniu 29 października 2024 r. w godzinach 1000- 1050 
w Sali widowiskowo – koncertowej w Raczkach ul. Plac Kościuszki 37, 16-420 Raczki 

 

Obradom przewodniczył Romuald Kwiatkowski - Przewodniczący Rady Gminy Raczki. 
Radni obecni na sali obrad: 
1. Bucka Agnieszka 
2. Bujno Ewa 
3. Drażba Daniel 
4. Drażba Roman 
5. Faltyn Marcin 
6. Król Jan 
7. Krzykwa Janusz 
8. Kwiatkowski Romuald 
9. Nowikowski Karol 
10. Renowicki Henryk Władysław 
11. Szyłak Jarosław 
12. Tylman Artur 
13. Więcko Ewa 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Poseł na Sejm RP – Jacek Niedźwiedzki 
Wójt Gminy Raczki– Pan Piotr Gajda 
Sekretarz Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Pracownik UG – Pani Anna Malinowska 
Sołtysi w liczbie 25 osób (w tym 4 radnych gminy) – listy obecności stanowią załączniki nr 2–3 do 
protokołu. 
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Romuald Kwiatkowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram V Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Posła na Sejm RP, Wójta Gminy, Sekretarza 
Gminy, Skarbnika Gminy, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, Państwa Radnych, 
Państwa Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich przybyłych na Sesję. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 13 radnych, 2 radnych nieobecnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Romuald Kwiatkowski – poinformował, że porządek obrad sesji Radni 
otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 18.10.2024 r. wraz z materiałami do poszczególnych 
punktów.  
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Zapytał radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 13 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad V Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad IV Sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 

2023/2024. 
7. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby zobowiązane 

ustawą o samorządzie gminnym. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin 

Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania 
dotyczącego udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Głuchołazy. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2024 r. 
11. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
12. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Romuald Kwiatkowski – poinformował, że protokół z IV Sesji Rady 
Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony 
na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji tj. IV Sesji Rady Gminy Raczki. Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z obrad IV sesji Rady Gminy Raczki. 
W wyniku głosowania jawnego protokół Nr IV/24 został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy 
13 głosami „za” przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych w formie papierowej. 
 

Pkt 5. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Piotr Gajda – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta i pracy Urzędu  
w okresie międzysesyjnym za okres od 7 września do 17 października br. Po przedstawieniu bieżących 
prac administracyjnych i omówił inwestycje realizowane na terenie gminy, tj.:  
- rozbudowa drogi gminnej w Ogrodnikach – inwestycja zbliża się ku końcowi, planowane zakończenie 
do 30 listopada 2024 r.,  
- rozbudowa drogi w Koniecbórze wraz z budową mostu przez rzekę Szczeberka – pierwszy etap, 
budowa mostu, ma zostać zakończony do 15 listopada 2024 r., 
- modernizacja stacji uzdatniania wody w Raczkach, przepompowni ścieków przy ul. Gospodarskiej  
w Raczkach oraz rozbudowa oczyszczalni ścieków w Dowspudzie – prace na etapie przygotowań 
dokumentacyjnych. Planowane zakończenie inwestycji: 16 kwietnia 2025 r.,  
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- rewitalizacja parku w centrum Raczek tj. budowa fontanny, - prace są na etapie uzgadniania 
dokumentacji oraz harmonogramu robót,  
- rozbudowa drogi Wierciochy-Szczodruchy – zakończenie inwestycji planowane jest na 29 listopada 
2024 r., pozostały do wykonania jedynie pobocza,  
- budowa instalacji gazu ziemnego do budynków GOK-u oraz Urzędu Gminy – zakończenie części robót, 
druga część w trakcie realizacji, 
- remont budynku Szkoły Podstawowej im. Św. Jana Pawła II w Raczkach – prace remontowe, w tym 
wymiana kotłowni, ogrodzenia, elewacji oraz placu zabaw, zakończenie w lipcu 2025 r.  
- modernizacja infrastruktury wodociągowej – obejmuje m.in. modernizację stacji w Wierciochach, 
budowę zestawu pompowego w Moczydłach oraz instalację wodomierzy z odczytem zdalnym, 
- wymiana oświetlenia w gminie, tj. w miejscowościach Sucha Wieś, Jaśki oraz Bakaniuk, zakończenie 
do 10 grudnia 2024 r., 
- budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w miejscowości Raczki, ul. Cmentarna – roboty 
zostały rozpoczete,  
- równanie i naprawa bieżących dróg żwirowych – trwają prace, 
- odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych – procedura wyłonienia wykonawcy 
została zakończona. Jedyną firmą, która złożyła ofertę, było MPO. Został odnotowany wzrost cen o 6%  
w porównaniu do roku ubiegłego, który spowodowy jest wzrostem ilości odpadów. Planowane jest 
podniesienie opłat za śmieci, co będzie omawiane na najbliższej sesji. Zwrócił uwagę na rosnącą ilość 
nieprawidłowo segregowanych śmieci, która skutkować będzie wyższymi opłatami oraz karami 
finansowymi. Zwrócił się do mieszkańców z prośbą o współpracę z mieszkańcami i poprawienie jakości 
segregacji, aby uniknąć dodatkowych kosztów.   
Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Pkt 6. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok 
szkolny 2023/2024. 
 

Pracownik UG Pani Anna Malinowska – omówiła realizację zadań oświatowych. Zgodnie z ustawą  
o systemie oświaty na wójta został obowiązek przygotowania i udzielenia informacji o stanie realizacji 
zadań oświatowych do 30 października każdego roku. Celem tej informacji jest przedstawienie jasnego 
obrazu realizacji zadań oświatowych w Gminie. W Gminie Raczki realizowane są usługi publiczne  
z zakresu wychowania przedszkolnego (Oddziały Przedszkolne i Punkty Przedszkolne), edukacji na 
poziomie szkoły podstawowej oraz wychowania przedszkolnego. Placówki oświatowe w Gminie 
obejmują: 
1. Szkoła Podstawowa im. Św. Jana Pawła II w Raczkach (455 uczniów, 24 oddziały). 
2. Szkoła Podstawowa we Wronowie (26 uczniów, 6 oddziałów, w tym 1 oddział przedszkolny  
z 16 uczniami). 
3. Punkty Przedszkolne (5 oddziałów, 125 uczniów). 
W roku szkolnym 2023/2024, 2 nauczycieli przystąpiło do egzaminu na stopień awansu zawodowego 
nauczyciela mianowanego i uzyskało ten stopień. Zgodnie z Kartą Nauczyciela, Gmina przeznacza 0,8% 
planowanych rocznych środków na dokształcanie i doskonalenie zawodowe nauczycieli. Na ten cel  
w poprzednim roku szkolnym wydatkowano 2.850,00 zł. W roku szkolnym 2023/2024 nauczyciele nie 
korzystali z urlopu dla poratowania zdrowia. Gmina przeznaczyła na ten cel kwotę 8.583,00 zł, z czego 
do chwili sporządzenia sprawozdania wypłacono 600,00 zł. Gmina Raczki realizuje transport uczniów do 
szkół własnymi środkami transportu (4 pojazdy, 4 kierowców, 4 opiekunki). W roku szkolnym 2023/2024 
dowozem objęto 240 uczniów. Dodatkowo, zapewniono bezpłatny transport i opiekę dla 9 uczniów  
z orzeczoną niepełnosprawnością do Ośrodka Szkolno -Wychowawczego w Olecku. Koszt dowozu 
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uczniów w 2023/2024 wyniósł 763.425,00 zł. Świetlica szkolna w Szkole Podstawowej w Raczkach 
obejmuje 196 uczniów szkoły podstawowej i 40 uczniów Oddziałów Przedszkolnych. Zajęcia prowadzi  
6 nauczycieli. W szkole działa także stołówka, która funkcjonuje od 2002 roku. Uczniowie Punktów 
Przedszkolnych mają zapewnione 3 posiłki dziennie, a uczniowie Szkoły Podstawowej jeden posiłek 
(zupa z wkładką). Stawka żywieniowa wynosiła 10,00 zł dziennie. W roku szkolnym 2023/2024 
przyznano stypendia szkolne oraz zasiłki szkolne uczniom znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej. 
W poprzednim roku szkolnym złożono 16 wniosków o stypendium, a wypłacona kwota pomocy 
materialnej wyniosła 13.383,82 zł. W roku szkolnym 2023/2024 w Gminie Raczki wychowanie 
przedszkolne realizowane było w 5 Punktach Przedszkolnych (125 dzieci) i 3 Oddziałach Przedszkolnych 
(59 dzieci). Gmina otrzymała dotację celową w wysokości 431.069,00 zł na finansowanie zadań z zakresu 
wychowania przedszkolnego. Gmina Raczki otrzymała subwencję oświatową w wysokości 7.408.874,00 
zł na realizację zadań oświatowych. Ponadto, Gmina zrealizowała szereg projektów edukacyjnych, w tym 
program „Laboratoria Przyszłości”, na który szkoła otrzymała 128.100,00 zł. W roku szkolnym 
2023/2024 Kurator Oświaty przeprowadził dwie kontrole doraźne w Szkole Podstawowej w Raczkach. 
Pierwsza kontrola dotyczyła oceny pracy Dyrektora szkoły, druga – realizacji programu wychowawczo-
profilaktycznego. Po kontrolach nie wydano zaleceń. Egzaminy ósmoklasisty w Szkole Podstawowej  
w Raczkach odbyły się w dniach 14-16 maja 2024 roku. Przystąpiło do nich 11 uczniów. Wyniki 
egzaminów: 
- Język polski: 56%, 
- Matematyka: 28%, 
- Język angielski: 36%, 
- Język niemiecki: 49%. 
Powyższy raport przedstawia stan realizacji zadań oświatowych w Gminie Raczki w roku szkolnym 
2023/2024. Dokument ten jest zgodny z obowiązkami wynikającymi z ustawy o systemie oświaty  
i stanowi przegląd najważniejszych działań, jakie Gmina podjęła w zakresie edukacji.   
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 2023/2024 – stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do informacji o stanie realizacji oświatowych Gminy Raczki za rok 
szkolny 2023/2024. 
 

Pkt 7. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby 
zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym. 
 

Sekretarz Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformował, że stosownie do art. 24 ust. 12 ustawy  
o samorządzie gminnym, Wójt przedłożył informację o wynikach dokonanej analizy oświadczeń 
majątkowych za rok 2023. W wyniku dokonania analizy oświadczeń majątkowych złożonych dla Wójta 
Gminy Raczki stwierdzono, iż do złożenia oświadczeń majątkowych według stanu na dzień 31 grudnia 
2023 r. zobowiązanych było 14 osób. Osoby przedłożyły oświadczenia majątkowe z zachowaniem 
ustawowego terminu, czyli do dnia 30 kwietnia 2024. Oświadczenia majątkowe zostały opublikowane  
w BIP Urzędu Gminy Raczki oraz jednostek organizacyjnych gminy. Stosownie do art. 24h ust. 4 ustawy  
o samorządzie, oświadczenia majątkowe przekazano do Urzędu Skarbowego właściwego ze względu na 
miejsce zamieszkania osób składających oświadczenia. Nieprawidłowości nie wykryto. 
 

Przewodniczący Rady Romuald Kwiatkowski – poinformował, że stosownie do art. 24 ustawy z 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym, wszyscy zobowiązani Radni Gminy Raczki złożyli do 
Przewodniczącego Rady oświadczenia majątkowe na 2 miesiące przed końcem kadencji, oświadczenia 
majątkowe według stanu na dzień 31 grudnia 2023 r. wraz z kopiami rocznego zeznania o wysokości 
osiągniętego dochodu PIT za 2023 r., oświadczenia majątkowe w terminie 30 dni od dnia złożenia 
ślubowania. Oświadczenia złożono z zachowaniem ustawowego terminu. W wyniku przeprowadzonej 
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formalnej oraz wstępnej analizy złożonych oświadczeń majątkowych, nie ujawniono nieprawidłowości  
o charakterze formalnym. 
Informacje z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby zobowiązane ustawą  
o samorządzie gminnym – stanowią załączniki nr 6-7 do protokołu. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do informacji z analizy oświadczeń majątkowych. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
o świadczenie usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – przedstawił, iż  
w ramach reakcji na apel mieszkańców odnośnie uruchomienia dodatkowego kursu na relacji Raczki-
Suwałki, ze względu na przeładowanie autobusów w okresie szkolnym oraz godzin odjazdów, które nie 
zawsze pasowały dla uczniów kończących naukę w Suwałkach, Wójt Gminy Raczki postanowił wszcząć 
procedurę pozyskania dodatkowych środków z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych  
o charakterze użyteczności publicznej na uruchomienie właśnie takiej dodatkowej linii. Od 2 lat taka linia 
jest realizowana i aby móc kontynuować, i zapewnić ciągłość tej linii, jest konieczność zawarcia nowej 
umowy, a to z kolei wymaga zgody Rady Gminy. Poinformował również, że w 2023 r. sprzedano łącznie 
blisko 1.000 biletów, w tym 140 z ulgą. W tym roku średnia sprzedanych biletów wychodzi podobnie, 
około 110 biletów na miesiąc. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego punktu. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Ewa Bujno – poinformowała, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jarosław Szyłak – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Romuald Kwiatkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła UCHWAŁĘ Nr V/29/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy o świadczenie usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego – stanowi załącznik nr 8 
do protokołu. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin 
Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania 
dotyczącego udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Głuchołazy. 
 

Wójt Gminy Raczki, Piotr Gajda – poinformował, że podczas wrześniowego posiedzenia Związku Gmin 
Wiejskich Województwa Podlaskiego zaprezentowano inicjatywę udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 
Głuchołazy. Wszystkie samorządy, w tym wójtowie, zgodzili się na wsparcie tej gminy w formie pomocy 
finansowej, która będzie przekazana przez Związek Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego. 
Ustalono, że pomoc ta będzie wynosić minimalnie 1 zł od mieszkańca każdej gminy. Wójt zaproponował, 
aby Gmina Raczki, w ramach członkostwa w Związku Gmin Wiejskich, przekazała pomoc finansową  
w wysokości 6.000,00 zł na rzecz Gminy Głuchołazy. Zaznaczył również, że choć pomoc ta może nie być 
wystarczająca, biorąc pod uwagę skalę zniszczeń, jaką można było zobaczyć na zdjęciach i na podstawie 
relacji osób, które dostarczały pomoc do Głuchołaz, to jest to gest solidarności i wsparcia, który może 
pomóc w trudnej sytuacji tej gminy. Wójt Gminy Raczki zwrócił się do radnych z prośbą o przyjęcie 
uchwały w sprawie przekazania środków. 
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Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego punktu. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Ewa Bujno – poinformowała, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jarosław Szyłak – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Romuald Kwiatkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła UCHWAŁĘ Nr V/30/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie 
realizacji zadania dotyczącego udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Głuchołazy – stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2024 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w budżecie Gminy na rok 
2024. Wyjaśniła, że dotyczą wyłącznie bieżącego roku budżetowego, dlatego nie zachodzi konieczność 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, które polegają na zwiększeniu dochodów i wydatków  
o łączną kwotę 52.800,00 zł. Poinformowała, że zwiększenie dochodów po stronie dochodów wynika  
z następujących pozycji: zwiększenia planu dochodów z tytułu wpływów z podatku od czynności 
cywilnoprawnych, zwiększenia dochodów z tytułu zwrotu świadczeń wychowawczych, które zostały 
nienależnie pobrane przez świadczeniobiorców w poprzednich latach, wpływy z realizacji programu 
„Czyste Powietrze”. Zwiększenie wydatków w budżecie zostało przeznaczone na: środki z programu 
„Czyste Powietrze” oraz zwrot nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych zostały przeznaczone 
na wydatki w odpowiednich działach budżetowych, środki z wpływów z podatku od czynności 
cywilnoprawnych zostały przeznaczone na dotację dla Związku Gmin Wiejskich w związku z podjętą 
wcześniej uchwałą dotyczącą udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy, zmniejszenie planu 
wydatków w Biurze Obsługi Szkół na dowożenie uczniów i przesunięcie tych środków na wydatki 
administracyjne biura, zmniejszenie planu wydatków w GOPS na domy pomocy społecznej  
i przeznaczenie tych środków na wspieranie rodziny oraz pokrywanie kosztów umieszczania dzieci  
w rodzinach zastępczych. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego punktu. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Ewa Bujno – poinformowała, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Jarosław Szyłak – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Romuald Kwiatkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła UCHWAŁĘ Nr V/31/24 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Raczki na 2024 r. – stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Pkt 11. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych, oświadczenia. 
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Poseł na Sejm RP Jacek Niedźwiedzki – przywitał się i podziękował za zaproszenie oraz wyraził 
wdzięczność za możliwość uczestnictwa. Następnie, przeprosił obecnych z powodu pewnych nieścisłości 
dotyczących stroju. Wyjaśnił, że w związku z wcześniejszymi wydarzeniami, w których uczestniczył, 
przypadkowo założył ten sam garnitur, który nosił w maju podczas obchodów 20-lecia Raczkowiaków. 
Pan Jacek Niedźwiecki przyznał, że garnitur nie jest zapięty, jednak usprawiedliwił ten fakt problemami  
z praniem, które wynikły w pralni. Dodatkowo, zaznaczył, że garnitur ten został niedawno zakupiony po 
wyborze na posła, co stanowiło powód ewentualnych zmian w jego rozmiarze. 
Następnie, Pan Jacek Niedźwiecki zapewnił, że pozostaje w stałym kontakcie z Panem Wójtem, który 
aktywnie angażuje się w sprawy związane z poprawą infrastruktury, zwłaszcza dróg. Podkreślił, że walka 
o te inwestycje nie dotyczy tylko jego, ale także innych wójtów. Poseł dodał, że sam podejmuje wszelkie 
możliwe działania w tej sprawie, a niedawno przekazywał dobre informacje po uzyskaniu doraźnej 
pomocy finansowej od Ministra Finansów, określanej jako „pomoc po kroplówce”. 
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski – wniósł zapytanie do Posła Pana Jacka Niedźwieckiego, czy są już te 
pieniądze? 
 

Poseł Pan Jacek Niedźwiedzki – wyjaśniał, że wysokość pomocy finansowej, którą otrzymały gminy była 
różna, tj. większość gmin otrzymała po 1.000.000,00 zł, ale niektóre gminy otrzymały 1.500.000,00 zł ze 
względu na liczbę mieszkańców. Dodał, że zmiany w polityce finansowej Ministra Finansów mają na 
celu zwiększenie przejrzystości, a kwoty te w porównaniu do poprzednich lat wzrosły, co jest korzystne. 
Wspomniał również, że w niektórych przypadkach pomoc finansowa może wynieść nawet około 
2.000.000,00 zł. 
Poseł poruszył, również kwestie trudnej sytuacji, w jakiej znajdują się gminy dotknięte klęskami 
żywiołowymi. W dniu wczorajszym w Sejmie uczestniczył w spotkaniu z Ministrem Infrastruktury, który 
opowiadał o sytuacji w Głuchołazach, gdzie straty materialne sięgają 40.000.000.000,00 zł. Pomoc Unii 
Europejskiej wynosi 500.000.000,00 zł, ale odbudowa nadal wymaga znacznych nakładów finansowych. 
Zaznaczył, że mimo tych trudności, starają się nie zapominać o innych gminach, które także borykają się 
z problemami finansowymi. Poseł zapewnił, że pozostaje w stałym kontakcie z Panem Wójtem i jest 
gotów do dalszej współpracy. Przekazał również, że w dniu dzisiejszym złożył kwiaty na grobie posła 
Michała Górskiego, którego wspomniał Andrzej Grzyb, przewodniczący podkomisji Euronarodowej. 
Opowiedział o zabawnej historii związanej z Panem Michałem Górskim, który był znany ze swojego 
zdecydowanego charakteru, szczególnie w kwestiach związanych z finansowaniem inwestycji. Na 
zakończenie zadeklarował swoją gotowość do pomocy i poinformował, że biuro poselskie znajduje się  
w Suwałkach, a także w Sejnach i Łapach. Zachęcił wszystkich obecnych do kontaktu w razie potrzeby, 
zapewniając o swojej dyspozycyjności i wsparciu. 
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski zwrócił się do Posła Pana Jacka Niedźwiedzkiego z pytaniem o PKS. 

Poseł Pan Jacek Niedźwiecki poinformował, że był ostatnio na spotkaniu, gdzie omawiana była trudna 
sytuacja związana z byłym prezesem, który odszedł. W ubiegłym tygodniu zadzwonił do niego 
Kierownik suwalskiego oddziału PKS Jarosław Żaborowski, z pewnym problemem. Chodziło o to, że 
udało się pozyskać dwa autokary jeden większy, nowoczesny (np. MAN lub Volvo), i drugi mniejszy. 
Rozmawiali o uruchomieniu kursu z Suwałk do Warszawy, który nie funkcjonował od kilku lat. 
Wszystko było na dobrej drodze, autokary gotowe do wyjazdu, ale pojawiła się przeszkoda. Kierownik 
poinformował Posła, że Dworzec Zachodni w Warszawie blokuje wydanie zezwolenia na przystanek. 
Dostał numer telefonu do pani Dyrektor dworca i postanowi interweniować osobiście. Po krótkiej 
rozmowie wyjaśnił, że dokumenty zostały wysłane w określonym terminie i sprawa powinna być już 
rozwiązana. Pani Dyrektor przeprosiła, obiecała sprawdzić sytuację i po kilku minutach potwierdziła, że 
decyzja będzie pozytywna. Wczoraj Pan Poseł otrzymał oficjalne potwierdzenie, zezwolenie zostało 
wydane. Nowy kurs z Suwałk do Warszawy ruszy o godzinie 6:00 rano. Poinformował, że były 
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rozważania na temat trasy bezpośredniej, by skrócić czas przejazdu, ale trzeba pamiętać o pasażerach  
z miejscowości po drodze, takich jak Rajgród czy Grajewo. Autobus będzie więc zatrzymywał się w tych 
miejscach, by umożliwić mieszkańcom dojazd. Sytuacja samego PKS-u, jest trudna. Z rozmowy  
z kierownikiem  wynika, że spółka nie utrzyma się bez wsparcia samorządu. Niestety prezydent Suwałk, 
Czesław Renkiewicz, niechętnie patrzy na przejęcie odpowiedzialności za PKS. To kwestia, którą trzeba 
będzie dalej omawiać. 

Pan Poseł Jacek Niedźwiedzki dodał również, iż PKS Suwałki przynosi zyski, w przeciwieństwie do 
jednostek w Zambrowie czy Łomży, które należą do PKS Nova. Dochody wypracowane w Suwałkach są 
przeznaczane na pokrycie strat innych oddziałów. Przykładem może być sprzedaż Olecka i Kolna przez 
poprzednie władze PKS Nova działania te nie służyły naszym lokalnym interesom. Nie chodzi o to, żeby 
Suwałki były całkowicie niezależne, ale o to, aby PKS Suwałki był traktowany uczciwie. Jeśli generuje 
dochody, powinien mieć możliwość reinwestowania ich we własny rozwój, co pozwoli na dalsze 
zwiększenie przychodów. Obecnie Suwałki tracą, Białystok korzysta, a do nas trafiają tylko pojazdy  
w złym stanie technicznym, podczas gdy dobre autokary trafiają do Białegostoku. Niedopuszczalne jest, 
aby ktokolwiek wcześniej blokował uruchomienie połączeń autobusowych do Warszawy, co najwyraźniej 
miało miejsce, ponieważ nie było to w interesie Białegostoku. Suwalszczyzna zasługuje na uczciwe 
traktowanie, nawet jeśli PKS Nova pozostanie w strukturach Białegostoku. 
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski - zwrócił uwagę na kilka ważnych kwestii. Po pierwsze na drogę i most 
na rzece w Małych Raczkach. Jego zdaniem most prawdopodobnie nie był remontowany od 1986 roku. 
Kolejną kwestią jaką poruszył to rzeka Głęboka, która od lat nie jest konserwowana ani koszona. Na 
brzegach wyrosły drzewa sięgające nawet 6 metrów, co wymaga pilnych działań. Uważa, że w tej 
sprawie należy zwrócić się do Wód Polskich o uporządkowanie tej sytuacji. Poruszył również temat, 
braku porządnego WC w Raczkach. Uważa, że to powinno zostać uwzględnione w budżecie na przyszły 
rok. Na koniec odniósł się do odbioru drogi w Małych Raczkach, który odbył się 28 sierpnia. Gdzie jego 
zdaniem sołtys powinien być przy o odbiorze drogi, ze względu na tradycje i szacunek dla lokalnej 
społeczności. 
 

Wójt Gminy Raczki Piotr Gajda – poinformował, że jeżeli chodzi o most na rzece i drogę w Małych 
Raczkach, Zarząd Dróg Powiatowych złożył wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, wcześniej 
znanego jako Fundusz Rozwoju Dróg, na przebudowę odcinka drogi od mostu do drogi powiatowej  
w kierunku Bakałarzewa, w miejscowości Chodźki. Wniosek nie obejmuje jednak samego mostu. Ta 
sprawa zostanie przekazana do Zarządu Dróg, aby w przyszłości zwrócono na to uwagę. W kwestii rzeki 
Głębokiej, wielokrotnie były kierowane pisma do Wód Polskich, jednak odpowiedzi, które otrzymujemy 
nie są satysfakcjonujące. Wójt uważa, że w tym roku nie zostaną podjęte żadne prace w tej sprawie. 
Niemniej, nadal sprawa będzie monitorowana, aż do rozwiązania problemu. Temat toalety w Raczkach to 
niestety trudny i kosztowny problem. Koszt instalacji miejskiej toalety zaczyna się od 100 tysięcy 
złotych, co czyni realizację tego zadania bardzo wymagającą. Ten postulat będzie w planach na 
przyszłość. Wyjaśnił, że odbiór drogi w Małych Raczkach, przebiegał zgodnie z procedurami, tj. wójt 
zarządzeniem powołuje komisję złożoną z pracowników urzędu. Z doświadczenia wiemy, że nie każdy 
sołtys czy radny chce brać udział w odbiorach, co może być powodem, dla którego obecność sołtysów nie 
zawsze jest uwzględniana. Jednocześnie odbiory wiążą się z odpowiedzialnością za jakość wykonania 
inwestycji, którą podpisuje komisja oraz wójt. 
 

Sołtys Pani Ewa Bokuniewicz – w imieniu mieszkańców gminy poruszyła dwie sprawy, tj.:  
- prośbę o przedyskutowanie możliwości wydłużenia godzin pracy apteki w Raczkach, która obecnie jest 
czynna jedynie do godziny 16:00, co stanowi problem, szczególnie, gdy lekarz w ośrodku zdrowia 
przyjmuje pacjentów do godziny 18:00, a osoby potrzebujące wykupić leki wieczorem muszą jechać 
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specjalnie do Suwałk lub czekać do następnego dnia, co jest uciążliwe, zwłaszcza w nagłych 
przypadkach, 
- wniosła o budowę oświetlenia ulicznego nowej drogi w Bolestach, prowadzącej do jeziora, która została 
wykonana dwa lata temu. Zaznaczyła, że część tej drogi jest już oświetlona, ale brakuje dodatkowych 
lamp, które zapewniłyby bezpieczeństwo na całym odcinku. 
 

Wójt Gminy Raczki Piotr Gajda – poinformował, iż w kwestii pracy apteki w Raczkach, była już 
prowadzona rozmowa. Kierownik apteki nie może obecnie wydłużyć godzin pracy z powodu braku 
pracowników. Nadmienił, iż tą sprawę ponownie poruszy z kierownictwem. W kwestii oświetlenia 
wyjaśnił, że PGE wprowadza opłaty za dzierżawę słupów, co generuje koszty rzędu 30 tys. zł rocznie. 
Dlatego nowe inwestycje w oświetlenie planowane są w oparciu o naszą infrastrukturę. Rozważane też są 
rozwiązania solarne, jeśli okażą się skuteczne, np. w punktowych lokalizacjach. W miejscowości 
Witówka oświetlenie planowane jest z możliwego dofinansowania od Gaz-Systemu. 
 

Sołtys Pani Aneta Strękowska - wniosła zapytanie w sprawie kontenerów PCK, czy te kontenery PCK 
wrócą? 
 

Sekretarz Pani Ewa Bożena Konstantynowicz – poinformowała, iż kontenery PCK nie wrócą. 
Organizacja wycofała się z ich ustawiania z powodu problemów z nieodpowiednimi odpadami, które były 
do nich wrzucane. 

Sołtys Pani Ewa Więcko – zwróciła się z ponowną prośbą o oświetlenie w Kuriankach Pierwszych dla 
bezpieczeństwa starszych osób. 

Wójt Gminy Raczki Piotr Gajda – poinformował, że rozważymy punktowe rozwiązania solarne po 
analizie efektów w sąsiedniej gminie. 

Sołtys Pan Marek Jurewicz – wniósł zapytanie o badania akustyczne dla obwodnicy S61. 

Wójt Gminy Raczki Piotr Gajda – poinformował, iż badania akustyczne były przeprowadzone przez 
GDDKiA w 2022 roku. Jeśli chcemy zlecić nowe badania, musimy się zastanowić, czy budżet na to 
pozwoli, bo oznaczałoby to konieczność rezygnacji z innych wydatków, np. na drogi. Możemy jednak 
wystąpić do Ministerstwa Ochrony Środowiska o zlecenie takich badań, jeżeli bedzie taka wola Rady. 
 

Pkt 12. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Romuald Kwiatkowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Radnym, Sołtysom, gościom i pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady 
Gminy a Panu Wójtowi i Pani Sekretarz szybkiego powrotu do zdrowia. 
 

„Zamykam V Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
Romuald Kwiatkowski 

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 
 


